
P r o t o k ó ł NrXII/2016

z obrad XII sesji Rady Gminy Leśniowice odbytej w dniu 9 czerwca 2016 r.
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Leśniowice

pod przewodnictwem Przewodniczącego Stefana Prokopa

Początek obrad sesji godz. 10 .

Na stan 15 radnych Rady Gminy Leśniowice w sesji uczestniczyło 14 radnych.
W obradach nie uczestniczył Radny Marek Stańkowski.

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr l do mniejszego protokołu.

Ponadto w sesji uczestniczyli zaproszeni goście i sołtysi.

Lisia obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.

Adp. 1.

Otwarcie sesji i przyjęcie proponowanego porządku.

Otwarcia sesji dokonał Pan Stefan Prokop Przewodniczący Rady Gminy, który
powitał wszystkich przybyłych na sesję radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości.

Następnie Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził Quorum do
odbycia sesji i podejmowania prawomocnych uchwał przez Radę.

Przewodniczący Rady poinformował również radnych, że został wyłożony do wglądu
protokół z obrad XI sesji Rady Gminy Leśniowice. Poprosił Radnych o zapoznanie się
z protokołem, oraz poinformował, że ewentualne uwagi należy zgłaszać podczas realizacji
punktu dotyczącego przyjęcia protokołu z obrad poprzedniej sesji.
Następnie odczytał proponowany porządek obrad sesji:

1. Otwarcie sesji i przyjęcie proponowanego porządku.
2. Interpelacje i zapytania radnych.
3. Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska na

obszarze województwa w 2015 r., ze szczególnym uwzględnieniem Gminy
Leśniowice.

4. Informacja z realizacji inwestycji drogowych w 2015 r. przez Starostwo Powiatowe ze
szczególnym uwzględnieniem Gminy Leśniowice.

5. Sprawozdanie z wykonania Budżetu Gminy Leśniowice oraz sprawozdanie finansowe
za 2015 rok:



a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca przedłożonego przez Wójta
Gminy Leśniowice rocznego sprawozdania z wykonania budżetu gminy za
2015 r.;

b) uchwala Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Leśniowice w sprawie opinii
z wykonania budżetu gminy za 2015 rok oraz wniosku skierowanego do Rady
Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy;

c) opinie stałych komisji Rady Gminy Leśniowice:
- komisji socjalnej,
- komisji gospodarczej,

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej do wniosku Komisji Rewizyjnej Rady
Gminy Leśniowice o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Leśniowice
z tytułu wykonania budżetu za 2015 r.;

e) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Leśniowice z wykonania
budżetu za 2015 r.;

f) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu
wykonania budżetu za 2015 rok.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian w uchwale budżetowej na rok 2016;
b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej;
c) wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie gminy

Leśniowice;
d) określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości
i zagospodarowania tych odpadów;

e) określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi;

7. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie
między sesjami.

8. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych podczas obrad XI sesji Rady
Gminy oraz działaniach między sesjami.

9. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.
10. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Leśniowice z realizacji interpelacji

z poprzedniej sesji.
11 . Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
12. Wolne wnioski - informacje.
13. Zakończenie obrad.

Następnie Przewodniczący zapytał czy są jakieś uwagi lub propozycje do tak
przedłożonego porządku.

Jako pierwsza głos zabrała Radna Mazur pytając czy pod obrady sesji zostanie
wprowadzona Informacja w zakresie zapoznania się ze zmianami studium uwarunkowań
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Leśniowice, ponieważ w planie pracy
na 2016 rok była zatwierdzana na miesiąc czerwiec.

Głos zabrał Wójt, który odniósł się do pytania Radnej informując, że plan pracy nie
jest dokumentem, który należy ściśle przestrzegać. Na chwilę obecną nic konkretnego



odnośnie wiatraków i ropociągu się nie wydarzyło. W związku z powyższym Przewodniczący
ustalając porządek nie uwzględnił tego punktu na sesje. Jeśli coś się zmieni w tych
dokumentach i kiedyś dojdzie do końca ich opracowania to na pewno zostanie to przedłożone
na sesji. Obecnie trwa proces, który został rozpoczęty, pisma do instytucji uzgadniających
zostały wysłane, więc jest to w trakcie opracowania.

Następnie Radna Mazur zapytała na jakim etapie są oba dokumenty.
Wójt poinformował, że etap był długi i skomplikowany, trwał rok czasu. Na chwilę

obecną trwa faza uzgodnieniowa z instytucjami do tego powołanymi. Trasa ropociągu została
przedstawiana na obradach sesji w minionym roku. Jeśli ktoś chce złożyć indywidualny
wniosek to zaprasza do składania oraz do szczegółowego zapoznawania się z dokumentami.
Natomiast jeśli chodzi o wiatraki na dzień dzisiejszy sytuacja stanęła w miejscu, ponieważ po
opiniach został wysłany wniosek do Ministerstwa o wyłączenie gruntów z produkcji rolnej.
Na chwilę obecną Minister przedłużył odesłanie odpowiedzi do miesiąca sierpnia, więc
procedura uzgodnienia wciąż trwa.

Następnie Wójt poprosił o wprowadzenie pod obrady sesji czterech projektów
uchwał po krotce je uzasadniając, a były to uchwały:

a) w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy
Leśniowice;

b) w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości oraz
warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji
elektronicznej;

c) w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na
których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne;

d) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi, ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za
pojemnik oraz ustalenia sposobu obliczania opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi na terenie nieruchomości, na których w części zamieszkują
mieszkańcy, a w części nie zamieszkują mieszkańcy.

W związku z tym, że nie zgłoszono uwag ani innych propozycji punkt 6 po zmianach
został przyjęty poprzez aklamację i przedstawia się następująco:

6. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian w uchwale budżetowej na rok 2016;
b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej;
c) wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie gminy

Leśniowice;
d) określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości
i zagospodarowania tych odpadów;

e) określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi;



f) w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy
Leśniowice;

g) w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości oraz
warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji
elektronicznej;

h) w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na
których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne;

i) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi, ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za
pojemnik oraz ustalenia sposobu obliczania opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi na terenie nieruchomości, na których w części zamieszkują
mieszkańcy, a w części nie zamieszkują mieszkańcy.

Afłp. 2.

Interpelacje i zapytania radnych.

W punkcie tym Przewodniczący poprosił radnych o zgłaszanie interpelacji i zapytań.
Jako pierwsza, głos zabrała Radna Bożena Poźniak pytając jak wygląda sytuacja drogi

Sielec- Kumów Plebański, oraz drogi w stronę cmentarza w Kumowie Plebańskim, ponieważ
już drugi rok ta sprawa się ciągnie i nie wiadomo czy będą w końcu budowane czy nie. Jeśli
nie uda się wybudować drogi Sielec- Kumów Plebański to może chociaż postarać się zrobić
drogę w kierunku cmentarza, bo dojazd jest straszny, a wizytówka nie koniecznie jest
ciekawa.

Radna Bożena Poźniak poinformowała także, że miała okazję być pierwszy raz nad
zbiornikiem wodnym „Maczuły", ale niestety jadąc od strony Wierzchowin miała trudności
z trafienie nad zbiornik, ponieważ uważa, że należy bardziej oznakować dojazd. Jak ktoś
jedzie pierwszy raz to na pewno ma trudności z trafieniem na miejsce. Po za tym uważa, że
jest to naprawdę fajne miejsce.

Ponadto zapytała jak wygląda sytuacja nowych pojemników na śmieci. Zapytała też
czy podjęto jakieś działania, żeby zabezpieczyć kasztanowce w Alei Kasztanowej przed
robactwem. Dodała, że w Chełmie na kasztanowce zakładane są specjalne pasy i to daje
efekty. Może jest możliwość z ochrony środowiska pozyskać jakieś środki finansowe na ten
cel i tak samo jeśli chodzi o jemiołę, ponieważ jest jej naprawdę dużo.

Następnie Radny Ks. Jacenty Sołtys zgłosił, że barszcz Sosnowskiego znowu odrósł
w miejscowości Wierzbica. Trzeba znaleźć sposób, żeby go całkiem zniszczyć, bo jest to
bardzo niebezpieczna sprawa.

Ponadto Radny Ks. Jacenty Sołtys zgłosił, że należy ściąć zakrzaczenia obok remizy
strażackiej w Leśniowicach wyjeżdżając z bocznej drogi, a dokładnie jak mieszka Pan
Komacki i Gajewski, ponieważ jest tam bardzo zła widoczność.

Jako następna głos zabrała Radna Monika Mazur zgłaszając szereg interpelacji.
Najpierw zapytała jak to jest z ograniczeniem tonażu na drogach powiatowych, ponieważ



w Sielcu na skrzyżowaniu stoi znak ograniczenie do 10 ton. Wydawało jej się, że drogi
powiatowe są przystosowane do jazdy ciężki sprzętem. Zapytała, więc czy podczas kampanii
buraczanej to ograniczenie (zakaz) tonażu będzie zniesione. Zawsze mówiono, że buraki
można wywozić z pól do dróg powiatowych, a stamtąd będą odbierane, a teraz nagle powstał
znak ograniczający duży tonaż.

Radna Mazur miała również uwagi do wycinki drzew przy drogach powiatowych,
ponieważ gałęzie drzew zostały ścięte i leżą od miesiąca na poboczu. Po za tym podczas
ścinania drzew pracownicy podlegli Staroście ścięli gałęzie starej jabłoni w okresie
największego kwitnienia, mimo tego, że Radna prosiła, żeby tego nie robili. Natomiast
nieopodal rośnie młody jesion, którego nikt nie podciął. Zapytała zatem jaka jest kategoria
wycinania drzew.

Radna Mazur zapytała również czy stare drzewa będą wycinane, czy jednak zostaną
ocalone jak będzie robiona droga z Leśniowic w kierunku Żmudzi.

Kolejnym pytaniem Radnej było czy ubytek na drodze przy skrzyżowaniu
w miejscowości Sielec zostanie naprawiony, ponieważ wiele razy był zgłaszany i dalej nie
naprawiono go. Następnie zapytała Wójta czy to prawda, że w Alei Kasztanowej będzie
wylany asfalt, ponieważ uważa, że to jakieś nieporozumienie. Można utwardzić drogę
kruszywem, ale nie wylewać asfalt.

Ponadto zapytała kiedy będą montowane solary, ponieważ do mieszkańców docierają
informacje, że za dwa lata dopiero. Radna zapytała także kto poniesie koszty odszkodowania
Pani Wróblewskiej, która została bezprawnie zwolniona z pracy.

Następnie Radna Mazur zgłosiła, że przy dębie w Kumowie Majorackim rozpada się
tablica.

Na zakończenie swoich interpelacji i zapytań Radna zapytała czy punkt mobilny
działający przy boisku w Leśniowicach będzie czynny i czy będzie działał razem
z harmonogramem.

Jako następna głos zabrała Radna Barbara Dziedzic zgłaszając wniosek, żeby
wyrównać drogę polną biegnąca od Pana Radelczuka w stronę lasu i poprzeczne oraz drogę
za lasem w stronę starego wysypiska śmieci oraz w stronę Majdanu Leśniowskiego. Dodała
także, że ci ludzie, którzy użytkują grunty przy drodze do lasu powinni sprzątnąć śmieci,
które tam są. Ponadto dodała, że znów jest zniszczony chodnik na moście w Majdanie
Leśniowskim.

Następnie Radna Beata Sulej zabierając głos poinformowała, że mieszkańcy zgłosili
do niej, żeby ustawić znak z nazwą miejscowości w lesie.

Jako następna głos zabrała Radna Harmata zgłaszając, że pustostan koło Pana Prusa
jest pozarastany drzewami, należałoby tam przeprowadzić jakąś wycinkę, ponieważ te gałęzie
wchodzą na pas drogowy. Może jest jakiś właściciel tej działki, a jak nie to trzeba zrobić to
we własnym zakresie.

Głos zabrał także Radny Janusz Domański zgłaszając, żeby wyciąć krzaki przy
wyjeździe z Teresina na drogę powiatową Chełm - Wojsławice, ponieważ jest tam bardzo
słaba widoczność.



Adp. 3.

Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska na
obszarze województwa w 2015 r., ze szczególnym uwzględnieniem Gminy Leśniowice.

W punkcie tym Przewodniczący poprosił o przestawienie informacji Panią Monikę
Durko Sekretarz Gminy w związku z tym, że w obradach ze względów służbowych nie mógł
uczestniczyć przedstawiciel Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska Delegatura
w Chełmie. Dodał, że ewentualne pytania można zgłaszać po przedstawieniu informacji,
zostaną one zanotowane i przesłane drogą e-mailową do Delegatury.

Pani Monika Durko Sekretarz Gminy zabierając głos omówiła realizacje zadań
kontrolnych, gospodarkę odpadami oraz monitoring środowiska.

Po wysłuchaniu informacji Przewodniczący zwrócił się do Radnych o zadawanie
pytań.

Radny Ks. Jacenty Sołtys stwierdził, że informacja została napisana urzędowym
językiem i nie wszystko jest zrozumiałe.

Wójt poinformował, że z informacji wynika, że wszystko jest w porządku.

Następnie głos zabrała Radna Mazur mówiąc, że dochodzą ją słuchy, że naszą
wschodnią granicą będzie składowisko odpadów radioaktywnych. Zatem jej pytanie brzmi
czy WIOS będzie monitorował radioaktywność w związku z powstającym składowiskiem
odpadów za wschodnią granicą. Dodała, że to składowisko odpadów będzie przy rzece
Prypeć, do której uchodzi Udał, a następnie nasza rzeka Krzywólka, więc może należałoby
też monitorować stan wód.

Radny Ks. Sołtys dodał pytając, czy ludzie mają w ogóle wpływ na to, żeby
monitorować tę radioaktywność i czy muszą się na to zgodzić, żeby pod ich wiedzą to zrobić.

Następna głos zabrała Radna Dziedzic, która zapytała jaki wpływ na mieszkańców
gminy ma stacja bazowa położona w miejscowości Leśniowice.

Wójt poinformował, że nie ma żadnego wpływu, było to podane w informacji, więc
należy dokładnie słuchać.

W tym miejscu rozpętała się dyskusja dotycząca właśnie pytania Radnej Dziedzic.
Na zakończenie Radna Dziedzic zapytała czy i kiedy WIOS będzie monitorował

radioaktywność na terenie Gminy Leśniowice.
Na wszystkie pytania Radni otrzymają odpowiedzi pocztą, po uzyskaniu odpowiedzi

od Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Lublinie Delegatura w Chełmie.

Informacja sianowi załącznik nr 4 do niniejszego protokolu.



Adp. 4.

Informacja z realizacji inwestycji drogowych w 2015 r. przez Starostwo Powiatowe ze
szczególnym uwzględnieniem Gminy Leśniowice.

W punkcie tym Przewodniczący poprosił Pana Piotra Deniszczuka Starostę
Chełmskiego o przedstawienie Informacji z realizacji inwestycji drogowych w 2015 r. przez
Starostwo Powiatowe ze szczególnym uwzględnieniem Gminy Leśniowice.

Starosta zabierając głos poinformował, że stara się realizować jak najwięcej inwestycji
drogowych, było to sztandarowym hasłem Komitetu PSL w wyborach. Tak jak wszyscy
zauważyli komitet ten otrzymał ogromne zaufanie i starają się realizować swój program. Na
chwilę obecną w powiecie ogłoszone są przetargi. Natomiast od l grudnia 2014 r. wykonane
zostało (lub będą wykonane, bo niektóre umowy zostały już zawarte) 103 km dróg. Dla
zobrazowania sytuacji Starosta poinformował, że w całej czteroletniej kadencji swojego
poprzednika zostało zrobione tych dróg niecałe 100 km, a więc widać jaka jest teraz
dynamika i jak to wszystko wygląda. Do końca bieżącego roku ogłoszone zostaną przetargi
na minimum 30 km dróg, zależnie od kwot za jakie będą realizowane inwestycje. Jeśli chodzi
konkretnie o Gminę Leśniowice to należy powiedzieć, że tych dróg jest bardzo dużo, gmina
jest na czwartej pozycji w powiecie pod względem ilości dróg powiatowych w gminie.
Wiadomo, że tych inwestycji w ubiegłym roku było mało, natomiast zaplanowany
w bieżącym roku jest odcinek drogi, który po części leży na terenie gminy Wojsławice, a po
części w gminie Leśniowice tj. 7 km drogi w kierunku Wojsławic. Jest to 2,6 km w gminie
Leśniowice, a reszta w gminie Wojsławice. Wartość tej inwestycji to około l, 5 min zł.
Następnie Starosta dodał, że dzięki aktywnym zabiegom Pana Wiesława Radzięciaka Wójta
Gminy, Pana Stefana Prokopa Przewodniczącego Rady Gminy oraz Pana Mirosława
Jaworskiego Przewodniczącego Klubu Radnych PSL chce wykonać odcinek drogi od
skrzyżowania w Majdanie Leśniowskim w kierunku Urzędu Gminy, aż do rozwidlenia dróg
w Leśniowicach, tak gdzie w lewo można jechać w kierunku Rakołup, a prosto są jeszcze
Leśniowice. Dodał, że będzie tę propozycję przestawiał na komisjach, ponieważ będzie
potrzeba zaciągnięcia kredytu na tę oraz inne inwestycje. W tej chwili wszystkie dokumenty
odnośnie planowanej inwestycji są w trakcie przygotowywania. Stwierdza, że Zarząd poprze
jego inicjatywę oraz liczy na to samo ze strony Rady Powiatu, tym bardziej, że w innych
gminach także planowane są remonty dróg. W dniu 23 maja br. został ogłoszony przetarg,
więc wydaje mu się, że najdalej do końca sierpnia ta inwestycja zostanie zrealizowana,
Następnie Starosta dodał, że na terenie gminy jest jeszcze droga powiatowa, której nawet nie
widać tj. Kasiłan - Rożdżałów, tam w pasie drogowym rosną trzydziesto centymetrowej
szerokości drzewa, a ludzie jeżdżą obok po gruntach prywatnych, żeby je wyminąć. Postara
się, żeby te zakrzaczenia zostały wykarczowane oraz wykopane rowy. O dalszej stabilizacji
na razie nie można mówić, bo to wszystko jest zależne od tego jakimi środkami będzie
dysponował powiat. Ważne jest na razie aby wytyczyć ten pas drogowy i odkrzaczyć, żeby
rolnicy jadąc na swoje pola, nie musieli jeździć po gruntach sąsiadów.

Na koniec przedstawiania informacji Starosta oznajmił, że uważa, że te inwestycje,
które zaplanowane są w gminie Leśniowice powinny zadowolić mieszkańców. Stwierdził
również, że jeśli w takim tempie jak dotychczas będą realizowane wszystkie inwestycje na



terenie powiatu chełmskiego to na koniec kadencji będzie widać znaczącą poprawę.
Następnie Starosta odnosząc się do interpelacji Radnych poinformował, że Radna

Mazur zgłosiła najwięcej wniosków, przy tej okazji chciałby zaapelować do wszystkich
Radnych, żeby oszczędzali Wójta, bo mocno się denerwuje, a chcieli by jeszcze wspólnie
wiele inwestycji na terenie gminy zrealizować, a także skorzystać z programy Polska-
Białoruś- Ukraina o czym zresztą było już wspominane.

Jeśli chodzi o zapytanie Radnej Mazur odnośnie ograniczenia tonażu Starosta
poinformował, że wszystkie drogi mają jakieś ograniczenia. Natomiast to nie jest tak, że
cięższym sprzętem nie będzie można przejechać. Można się zgłaszać z wnioskami do
Starostwa, będą wtedy one rozpatrywane i wydawane zezwolenia, oczywiście jest za to
odpłatność. Niestety później uszkodzenia na tych drogach są znaczne. Przewoźnicy
najczęściej wybierają najkrótsze trasy, choć są możliwości objazdu drogami, które są do tego
przystosowane. Nie zdarzyło się tak, żeby Starostwo odmówiło komuś wywiezienia buraków
z pola.

Jeśli chodzi o wycinki krzaków w pasie drogowym oraz gałęzie jabłoni, które zostały
wycięte Starosta poinformował, że powiat jest zobowiązany, żeby wycinać zakrzaczenia,
które znajdują się pasie drogowym oraz jeśli zagrażają one bezpieczeństwu. Stawiając sobie
pytanie dlaczego została wycięta jabłoń, a nie jesion Starosta stwierdził, że do tego są odrębne
przepisy, wycinkę drzew owocowych można przeprowadzać indywidualnie, bez uzyskiwania
zezwolenia. Natomiast jeśli chodzi o inne gatunki drzew, jest to skomplikowana procedura
i należy uzyskiwać zezwolenia na ich usunięcie, dlatego więc jesion nie został podcięty. Nie
wie jak bardzo gałąź jabłoni przeszkadzała, więc trudno jest się mu odnieść do tej kwestii.
Uważa natomiast, że skoro drogowcy zdecydowali się te gałęzie przyciąć to nie zrobili tego
bez powodu, na pewno była taka potrzeba. Trudno sobie wyobrazić, żeby drogowcy nie
ścinali gałęzi drzew dlatego, że są one akurat w fazie kwitnienia.

Starosta dodał, że jego pracownicy będą się starać od jesieni robić wszystko
kompleksowo, ponieważ wrócili nie dawno z targów w Kielcach, baza, która mieści się
w Sielcu zostanie uzbrojona w bardziej nowoczesne maszyny, które będą spełniały wymogi
szybszej pracy. Według jego wstępnych wyliczeń, te sprzęty, które zostaną zakupione i to co
będzie się działo w okresie jesiennym powinno zwiększyć trzykrotnie możliwości
odkrzaczania i wykaszania poboczy. W tej chwili są widoczne już efekty, ponieważ ludzie
pracują w systemie dwunasto godzinnym i starają się ten czas oraz sprzęty wykorzystywać
maksymalnie. Drogowcy najpierw skupili się na wykaszaniu, ale w najbliższym czasie
zostaną wycięte i usunięte zakrzaczenia zagrażające bezpieczeństwu.

Odpowiadając na interpelację Radnej Mazur dotyczącej usunięcia ubytków na
skrzyżowaniu w miejscowości Sielec Starosta poinformował, że nie zna sprawy, ale
zorientuje się na pewno i problem zostanie rozwiązany. Natomiast przekazano mu, że łatanie
dziur na terenie wszystkich dróg powiatu jest już na ukończeniu.

W tym miejscu Radna Mazur oraz Radna Poźniak wytłumaczyły dokładnie Staroście
w którym miejscu jest ten ubytek.

Następnie Starosta poinformował, że największym problemem są zakrzaczenia przy
pasie drogowym, nawet na przykładzie drogi Leśniowice - Chełm, gdzie były one już
usuwane i znowu odrosły. Maszyny, które zostały zakupione mają być bardzo pomocne w tej
oraz innych kwestiach.

W odpowiedzi na wniosek Radnego Domańskiego Starosta poinformował, że sprawa
zostanie przekazana i rozwiązana.



Natomiast jeśli chodzi o różnego rodzaju pomiary radioaktywności Starosta
poinformował, że to są sprawy podlegają rządowi, więc ani Wójt ani Starosta nie mogą
kupować urządzeń do tych pomiarów, natomiast można pisać petycję, że mieszkańcy są
zaniepokojeni daną sytuację, ale należy pamiętać, że decyzyjność jest gdzie indziej. Na
zakończenie Starosta podziękował za udzielenie głosu.

Po wysłuchaniu informacji Przewodniczący zwrócił się do Radnych czy mają jakieś
pytania.

Radna Bożena Poźniak zabierając głos zapytała czy odcinek drogi od wjazdu do
Chełma od strony Woj sławie aż do lasu Borek podlega pod Starostwo czy pod Miasto Chełm,
ponieważ należałoby połatać tam dziury.

Starosta poinformował, że teren powiatu chełmskiego kończy się przy stacji paliw,
czyli tamten odcinek już podlega Miastu.

Następnie Radna Mazur odniosła się do wypowiedzi Starosty dotyczącej wycinki
zakrzaczeń informując, że ta jabłoń o której wcześniej wspominała nie znajdowała się w pasie
drogowym. Następnie zapytała jaka jest odpłatność za pozwolenie wjazdu ciągnika
z burakami na drogę gdzie jest ograniczenie do 10 t.

Starosta poinformował, że ciężko jest mu w tej chwili odpowiedzieć na to pytanie, ale
zorientuje się i poinformuje Radną. Dodał, że nigdy nie zdarzyło się, żeby Starosta wysyłał
policję na rolnika za to, że nie dostosowuje się do przepisów. Takie jest prawo, więc te znaki
muszą być, ale w praktyce to nie jest do końca stosowane.

W tym miejscu podjęto krótką dyskusję na temat ograniczenia tonażu na drogach
powiatowych oraz o kosztach budowy drogi.

Na zakończenie punktu z prośbą do Starosty zwrócili się dwaj sołtysi. Sołtys
Krzyszczak prosił, żeby w Pliskowie podciąć gałęzie drzew rosnących przy pasie drogowym,
ponieważ jak ludzie jeżdżą szerszym sprzętem to zaczepiają o te gałęzie.

Starosta odpowiadając na prośbę poinformował, że jeszcze przed żniwami sprawa
zostanie załatwiona.

Natomiast Sołtys Jabłoński, zaapelował, żeby bardziej oznakować skrzyżowanie drogi
w Strupinie Łanowym, tam gdzie jest skręt w stronę Chełma os. Bazylany.

Starosta zwracając się z odpowiedzią poinformował, że przyjrzy się sprawie.

Adp. 5.

Sprawozdanie z wykonania Budżetu Gminy Leśniowice oraz sprawozdanie finansowe
za 2015 r.

Pan Stefan Prokop Przewodniczący Rady Gminy zabierając głos poinformował, że
sprawozdanie z wykonania Budżetu Gminy Leśniowice oraz sprawozdanie finansowe za 2015
r. radni otrzymali w terminie przewidzianym w Statucie Gminy wraz z materiałami na sesję
oraz szczegółowo omawiane było podczas posiedzeń Stałych Komisji Rady Gminy w dniu 18
maja br. Zaproponował więc, aby nie czytać sprawozdania, tylko o krótkie wprowadzenie
poprosił Pana Wiesława Radzięciaka Wójta Gminy.



W związku z tym, że wniosek został przyjęty przez radnych jednogłośnie,
Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Wójtowi Gminy.

Pan Wiesław Radzięciak zabierając głos poinformował, że ubiegły rok był rekordowy
pod każdym względem. Jeżeli chodzi o budżet to dochody zamknęły się kwotą prawie 20 000
000 zł, natomiast wydatki ponad 20 000 000 zł, tego w historii gminy jeszcze nie było. Prawie
50 % środków zostało przeznaczone na inwestycje i głównie były to środki pozyskane ze
źródeł zewnętrznych. Składał się na to przede wszystkim projekt „Współpraca polsko -
ukraińska na rzecz rozwoju turystyki na obszarze przygranicznym", gdzie ten projekt zamknął
się kwotą ponad 6 500 000 zł. Dodał, że nie będzie szczegółowo omawiał zakresu prac jakie
w ramach projektu zostały wykonane, ale ten projekt na pewno uatrakcyjnił gminę
Leśniowice. Z tego programu zostało wybudowane wiele dróg, parkingów, jak również
miejsc rekreacyjnych i rozrywkowych. Nawiązując do tematu oraz interpelacji Radnej
Poźniak Wójt dodał, że wydaje mu się, że tablice kierunkowe zbiornika wodnego „Maczuły"
są wystarczająco dobrze ustawione, więc każdy jadący w tamtym kierunku powinien
wiedzieć, że jedzie się od jednego znaku do kolejnego znaku i wtedy nie da się błądzić. Dodał
także, że radni w roku ubiegłym otrzymali mapki turystyczne wraz z zaproszeniami na
Wojewódzkie Święto Ludowe. Oznakowany jest również szlak rowerowy, który także
prowadzi nad zbiornik. Ponadto poinformował, że jeśli ktoś potrzebuje to można jeszcze
pobrać przewodnik i mapę turystyczną z Urzędu. Dodał również, że dodatkowo w roku
ubiegłym realizowany był drugi projekt pn. „Turystyka międzynarodowa impulsem rozwoju
gospodarczego", w którym wiele zadań zrealizowanych było pod względem promocji gminy.
Ponadto wybudowane było wiele dróg np. w Sarniaku, Politówce, Wierzbicy, chodnik do
Szkoły Podstawowej w Leśniowicach oraz wspólnie z Powiatem Chełmski droga w Kasiłanie.
Wójt dodał również, że wybudowane było dużo więcej dróg niż zaplanowano, natomiast teraz
jest dobra koniunktura, więc na pewno kolejne odcinki dróg będą budowane. Następnie
stwierdził, że nie zostały zaniedbane sprawy w zakresie sportu, pomocy społecznej, oświaty,
gdzie przyjęta forma funkcjonowania szkół potwierdza, że kierunek był słuszny, ponieważ
szkoły funkcjonują i osiągnęły bardzo dobre wyniki nauczania. Na zakończenie swojej
wypowiedzi Wójt poinformował, że wydaje mu się, że mijający rok był bardzo dobry
w związku z powyższym przedłożył sprawozdanie z wykonania Budżetu Gminy Leśniowice
oraz sprawozdanie finansowe za 2015 r. i poprosił o jego przyjęcie.

Radni nie wnosząc uwag do przedłożonych sprawozdań, stwierdzili, że przedłożone
sprawozdanie oraz informacja o stanie mienia gminy nie budzą zastrzeżeń. Realizacja budżetu
gminy za 2015 rok przebiegała zgodnie zpodjętą w dniu 30.12.14 r. uchwałą Nr 111/11/2014
oraz z wprowadzonymi w ciągu roku zmianami. Radni nie stwierdzili przypadków
wydatkowania środków finansowych w budżecie bez ich zgody. Ponadto radni stwierdzili, że
Wójt w sposób gospodarny zarządza budżetem gminy, w związku z powyższym nie wnieśli
żadnych uwag i zaproponowali przyjęcie sprawozdania.

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy stanowi załącznik Nr 5 niniejszego protokołu.



a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca przedłożonego przez Wójta Gminy
Leśniowice rocznego sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2015 r.;

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Składu Orzekającego
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie znak: RIO-Ch-I-0034/24/16 z dnia 6 kwietnia
2016 r. w sprawie opinii dotyczącej przedłożonego przez Wójta Gminy Leśniowice rocznego
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2015 r., która pozytywnie opiniuje przedłożone
sprawozdanie.

Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie stanowi
załącznik Nr 6 niniejszego protokołu.

b) uchwała Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Leśniowice w sprawie opinii o wykonaniu
budżetu gminy za 2015 r. oraz wniosku skierowanego do Rady Gminy o udzielenie
absolutorium Wójtowi Gminy;

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy poprosił Radnego Krzysztofa
Kowalczuka Zastępcę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o odczytanie uchwały podjętej
przez Komisję Rewizyjną w sprawie opinii o wykonaniu budżetu gminy za 2015 r, oraz
wniosku skierowanego do Rady Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy.

Radny Kowalczuk zabierając głos poinformował, że Komisja Rewizyjna Rady Gminy
Leśniowice na swoim posiedzeniu w dniu 18 maja 2015 r. dokonała analizy przedłożonego
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Leśniowice oraz Informacji o stanie mienia
komunalnego Gminy Leśniowice za 2015 r. i podjęła Uchwałę Nr 1/2016, w której wyraziła
pozytywną opinię w sprawie wykonania budżetu gminy za 2015 r. oraz wystąpiła
z wnioskiem do Rady Gminy Leśniowice o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy.

Uzasadniając uchwałę komisja stwierdziła, iż budżet Gminy Leśniowice za 2015 rok
został wykonany zgodnie zuchwałą Nr III/l 1/2014 podjętą w dniu 30.12.14 r. oraz
z wprowadzonymi w ciągu roku zmianami. W wyniku analizy komisja nie stwierdziła
przypadków nie zapłacenia w terminie rat zaciągniętych kredytów i pożyczek oraz nie
stwierdziła naruszenia dyscypliny budżetowej, dokonania wydatków bez zgody Rady Gminy
lub dokonania zmian w budżecie niezgodnie z upoważnieniem danym Wójtowi Gminy przez
Radę Gminy w uchwale budżetowej.

Komisja ocenia pozytywnie sprawozdanie oraz informację o stanie mienia gminy i na
tej podstawie wnioskuje do Rady Gminy o udzielenie Wójtowi Gminy Leśniowice
absolutorium za 2015 rok.

Uchwała Nr 1/2016 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Leśniowice stanowi załącznik
Nr 7 niniejszego protokołu.



c) opinie stałych Komisji Rady Gminy Leśniowice:
- Komisji Socjalnej Rady Gminy,
- Komisji Gospodarczej Rady Gminy,

W punkcie tym na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy głos zabrała Radna Barbara
Marzec Zastępca Przewodniczącego Komisji Socjalnej, która poinformowała, że radni po
zapoznaniu się ze sprawozdaniem, nie wnieśli żadnych uwag w sprawie realizacji budżetu
gminny za 2015 r. Zdaniem komisji realizacja budżetu gminy za rok 2015 przebiegała
zgodnie z podjętą uchwałą Rady Gminy Leśniowice i wprowadzonymi w ciągu roku
zmianami. W związku, z tym komisja nie wnosząc uwag do przedłożonego sprawozdania,
postanowiła pozytywnieje zaopiniować oraz wnioskuje o jego przyjęcie.

Opinia Komisji Socjalnej Rady Gminy Leśniowice sianowi załącznik Nr 8 niniejszego
pro t okol u.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zabranie głosu Radnego
Mirosława Jaworskiego Przewodniczącego Komisji Gospodarczej.
Przewodniczący komisji poinformował, że po dokonaniu analizy sprawozdania komisja
stwierdziła, że realizacja budżetu gminy za 2015 rok przebiegała zgodnie z uchwalonym
planem przychodów i wydatków.
W związku z powyższym Komisja Gospodarcza Rady Gminy Leśniowice nie wniosła uwag
do przedłożonego sprawozdania i pozytywnieje opiniuje.

Opinia Komisji Gospodarczej Rady Gminy Leśniowice sianowi zalącznik Nr 9 niniejszego
protokołu.

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej do wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy
Leśniowice o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Leśniowice z tytułu wykonania
budżetu za 2015 r.;

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Składu Orzekającego
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie znak: RIO-Ch-I-0035/24/16 z dnia 19 maja
2016 r. w sprawie opinii do wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Leśniowice
o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Leśniowice z tytułu wykonania budżetu za
2015 r., która pozytywnie zaopiniowała wniosek komisji.

Uchwala Skladu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie sianowi
zalącznik Nr 10 niniejszego protokołu.



e) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz
ze sprawozdaniem Wójta Gminy Leśniowice z wykonania budżetu za 2015 r.;

Przewodniczący Rady Gminy po zapoznaniu radnych z uchwałami Regionalnej Izby
Obrachunkowej oraz opiniami Stałych Komisji Rady Gminy odczytał projekt uchwały
w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem
Wójta Gminy Leśniowice z wykonania budżetu za 2015 r. Następnie zwrócił się z pytaniem
do radnych czy mają jakieś uwagi do przedłożonego projektu uchwały.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały, Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XII/75/2016 Rady Gminy
Leśniowice w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze
sprawozdaniem Wójta Gminy Leśniowice z wykonania budżetu za 2015 r. na 13 obecnych
podczas tego punktu radnych, została przyjęta - 11 głosami „za" i 2 głosami „przeciw".
Podczas głosowania nieobecny był Radny Ks. Jacenty Sołtys, który w poprzednich oraz
dalszych punktach obrad sesji uczestniczył.

Uchwala Nr XIJ/75/2016 stanowi załącznik Nr U niniejszego protokołu.

f) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Leśniowice z tytułu
wykonania budżetu za 2015 r.

W dalszej części punktu Przewodniczący Rady powołując się na art. 18 ust. 2 pkt 4
ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz na uchwały Regionalnej Izby
Obrachunkowej oraz Komisji Rewizyjnej a także na opinie Komisji Socjalnej i Gospodarczej
Rady Gminy, które pozytywnie zaopiniowały wykonanie budżetu za 2015 r. przedłożył
projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania
budżetu za 2015 r. i poprosił o jego przyjęcie. Następnie zwrócił się z pytaniem do radnych
czy mają jakieś uwagi do przedłożonego projektu uchwały.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały, Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XII/76/2016 Rady Gminy
Leśniowice w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Leśniowice z tytułu
wykonania budżetu za 2015 r., na 13 obecnych podczas tego punktu radnych, została przyjęta
- 11 głosami „za" i 2 głosami „przeciw".
Podczas głosowania również nieobecny był Radny Ks. Jacenty Sołtys, który w poprzednich
oraz dalszych punktach obrad sesji uczestniczył.

Uchwała XII/76/2015 stanowi załącznik Nr 12 niniejszego protokołu.

Następnie po podjęciu uchwały Przewodniczący Rady wraz z Wiceprzewodniczącymi
złożyli Panu Wiesławowi Radzięciakowi Wójtowi Gminy gratulacje i podziękowania za
owocną pracę w 2015 roku.

Na zakończenie punktu Wójt Gminy serdecznie podziękował wszystkim za udzielone
absolutorium. Dodał, że trzeba podkreślić, że stara się realizować zadania i inwestycje
wszędzie, nie patrząc skąd jest opozycja. Niektórzy Radni też zgodzili się z pomysłami, które



ponoć były nietrafione, np. jeśli chodzi o szkoły. Ma nadzieje, że ciężka i uczciwa praca
przekonuje do tego, że w tym zakresie nie jest źle. Na zakończenie dodał, że w ciągu
poprzedniego roku dokonywane były olbrzymie zmiany przy dużych kredytach, ale jak
wszyscy dobrze zauważyli zapoznając się ze sprawozdaniem zobowiązania gminy
zmniejszyły się z 2 000 000 zł na l 500 000 zł. Nie ma żadnych zagrożeń, a gmina jest
w dobrej kondycji finansowej. Ma nadzieję, że jeszcze szereg innych przedsięwzięć
zrealizuje. Na koniec dodał, że niezrozumiałe jest dla niego to, że ktoś głosuje przeciw, a jest
tak wysokie zaangażowanie w realizację zadań i inwestycji, ale niech każdy postępuje tak, jak
sumienie mu dyktuje.

Adp. 6.

Podjęcie uchwal w sprawie:
a) zmian w uchwale budżetowej na rok 2015

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Lucynę Sak Skarbnik
Gminy.

Skarbnik poinformowała, że w przedłożonym projekcie uchwały w sprawie zmiany
uchwały budżetowej na rok 2016 planuje się dokonać następujących zmian tj:
1. Zwiększa się dochody budżetu gminy o kwotę 77 724,50 zł z tytułu:
1) pozyskania dotacji celowej na sfinansowanie przedsięwzięcia pn. „Usuwanie wyrobów

zawierających azbest"- 46 000,00 zł,
2) pozyskania dotacji celowej w ramach programów finansowanych z udziałem środków

Unii Europejskiej z tytułu refundacji wydatków jakie zostały poniesione w roku ubiegłym
na realizację zadania pn. „Plan gospodarki nisko e misyjnej dla Gminy Leśniowice" -
28 160,50 zł, (opracowany dokument strategiczny będzie wykorzystywany przy
ubieganiu się o środki z budżetu Unii Europejskiej)

3) udziałów gmin w podatku dochodowym od osób fizycznych na 2016 r. - 3 564,00 zł.
2. Zmniejsza się dochody gminy o kwotę 44 940,00 zł z tytułu:

1) zmniejszenia części oświatowej subwencji ogólnej wynikającą z przyjętej w dn. 25
lutego br. ustawy budżetowej na rok 2016 kwota zmniejszenia wynika ze
zmniejszenia liczby uczniów z 326 wroku ubiegłym do 312 aktualnie.

3. Zwiększa się wydatki budżetu gminy o kwotę 557 220,50 zł z przeznaczeniem na:
- zadania bieżące własne 46 000,00 zł z przeznaczeniem na:
• sfinansowanie przedsięwzięcia związanego z usuwaniem wyrobów zwierających

azbest w wyniku którego zostanie zdemontowanych około 25 pokryć dachowych
zadania majątkowe własne 511 220,50 zł z przeznaczeniem na:

• „Poprawa dostępności komunikacyjnej do dróg powiatowych poprzez
przebudowę dróg gminnych Sielec - Kumów Majoracki i miejscowości Kumów
Majoracki - etap I" planuje się powrót do uprzednio zaplanowanej inwestycji na
sfinansowanie której przeznacza się 288 000,00 zł,

• „Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości Rakołupy
Duże" na zadanie planuje się przeznaczyć kwotę 172 000,00 zł w ramach
zabezpieczonych środków planuje się sfinansowanie projektu technicznego,



wykonanie inwestycji wraz z nadzorem inwestorskim,
• „Termomodernizacja budynków mienia gminy" wprowadza się nowe zadanie

w wyniku którego w roku bieżącym w budynkach mienia gminy tj. dawnej
szkoły w Wygnańcach, OSP w Leśniowicach oraz gimnazjum w Sielcu zostanie
przeprowadzony audyt energetyczny, opracowane projekty techniczne oraz
kosztorysy inwestorskie a następnie przygotowany wniosek o dofinansowanie
30 000,00 zł,

• zakup samochodu strażackiego dla jednostki OSP w Horodysku 10 000,00 zł,
• wymiana okien w remizie OPS w Majdanie Leśniowskim 8 416,00 zł
• udzielenie dotacji dla OSP Leśniowice w kwocie 2 804,50 zł z przeznaczeniem

na dofinansowanie zakupu pompy pływającej której koszt całkowity wyniesie
5 104,50 zł pozostałe środki będą pochodziły z pozyskanej dotacji w ramach
systemu KSRG

4. Zmniejsza się wydatki budżetu gminy o kwotę 524 436,00 zł z tytułu: zadań własnych
majątkowych z tytułu zmniejszenia kwoty przeznaczonej na inwestycje:

• „Przebudowa drogi gminnej Sielec - Kumów Plebański z powodu nie uzyskania
dofinansowania z Narodowego programu dróg lokalnych odstępuje się w roku
2016 od jej realizacji 300 000,00 zł,

• „Przebudowa drogi w miejscowości Sielec - Kumów Plebański z powodu nie
uzyskała również dofinansowania z Narodowego programu dróg lokalnych
dokonuje się zmniejszenia kwoty przeznaczonej na jej sfinansowanie o kwotę
224 436,00 zł, do kwoty 445 564,00 zł. Inwestycja będzie realizowana z chwilą
pojawienia się nowych możliwości jej sfinansowania środkami pozyskanymi
z dotacji,

Na zakończenie Skarbnik dodała, że wobec wprowadzenia powyższych zmian ulegnie
zmianie załączniki:
- Wykaz dotacji udzielonych z budżetu Gminy Leśniowice
- Zadania inwestycyjne realizowane w 2016 r.
- Wydatki na przedsięwzięcia ujęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej realizowane w 2016
roku.

Następnie Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś pytania
lub uwagi do tak uzasadnionej uchwały.

Radna Mazur zapytała, jaki odcinek drogi będzie budowany w Rakołupach Dużych
oraz czy to jest droga żużlowa czy asfaltowa.

Przewodniczący odpowiedział Radnej, że odcinek drogi wynosi ok 500 m, a na drodze
była położona stabilizacja około 30 lat temu.

Radna zatem stwierdziła, że jest to nie sprawiedliwe, ponieważ tej drogi nie było
w programie budowy dróg, a ona wciąż wnioskuje o budowę drogi dojazdowej do gruntów
rolnych w Sielcu, gdzie przy niej mieszka wielu ludzi i nic w tej kwestii się nie dzieje.

Radna Poźniak zwróciła uwagę, że miała być zrobiona droga w Kumowie Plebańskim
w kierunku cmentarza oraz droga Kumów Plebański - Sielec i też nic nie jest robione.
Ponadto zapytała czy droga w Kumowie Majorackim będzie jeszcze w bieżącym roku
budowana.



Wójt zabierając glos poinformował, że został złożony wniosek do schetynówki, który
był połączony i były w nim trzy odcinki w/w dróg. Niestety schetynówka nie otrzymała
dofinansowania. Natomiast był nabór do PROW, w związku z tym, że połączenie tych dróg
w jednym wniosku było niekorzystne złożone zostały trzy oddzielne wnioski.

W tym miejscu Wójt wytłumaczył Radnym za co można było otrzymać punkty przy
rozpatrzeniu wniosku.

Dodał, że największe szansę ma dofinansowanie ma droga w Poniatówce, która
prawdopodobnie zostanie rozpatrzona pozytywnie. Wójt zwrócił uwagę, że rozpatrzenie
wniosków trwa dłużej niż realizacja inwestycji, od 4 stycznia do dziś dnia trwa rozpatrzenie
wniosków. Wytypowane do realizacji drogi w Kumowie, które składały się z trzech w/w
odcinków oraz droga w Poniatówce, miały zostać dofinansowane z funduszy sołeckich.
W związku z tym, że jest prawdopodobieństwo, że droga w Poniatówce uzyska
dofinansowanie z PROW, zrobiono przetarg na drogę w Kumowie Plebańskim w kierunku
cmentarza w wysokości odpisu z funduszu sołeckiego tj. około 220 tyś. zł. Przetarg został
rozstrzygnięty, inwestycja realizowana będzie zatem za kwotę 140 tyś. zł. Dzięki temu można
pokusić się o realizację kolejnego odcinka drogi. Wszystko wskazuje na to, że będzie to droga
w Kumowie Majorackim w kierunku dębu. Natomiast odnosząc się do uwagi Radnej Mazur
Wójt poinformował, że wszystkie te drogi są w planie budowy dróg, inaczej nie można by
było ich zrobić. Dodał również, że wszystko to, było tłumaczone na zebraniach wiejskich.

W tym miejscu głos zabrała Sołtys Lucyna Dargiel zwracając się do Wójta z pytaniem
od mieszkańców czy będzie realizowana budowa drogi w miejscowości Sielec strony
gimnazjum w kierunku kapliczki św. Anny.

Wójt poinformował, że na tę drogę został złożony wniosek, aktualnie czeka na jego
rozpatrzenie.

W tym miejscu podjęto dyskusję na temat wnioskowanych dróg przez Radną Mazur
oraz mieszkańców Sielca do uwzględnienia w programie budowy dróg, oraz przy
opracowywaniu programu rozwoju gminy Leśniowice.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do uzasadnienia przedmiotowej uchwały,
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.

Radni nie wnieśli również uwag, co do treści projektu uchwały, więc Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XII/77/2016 w sprawie zmian
w uchwale budżetowej na 2016 r. została przyjęta większością głosów - 13 głosami „za"
i l „wstrzymującym się".

Uchwała Nr XH/77/2016 stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego protokolu.

Po zakończeniu podpunktu a punku 11 Przewodniczący o godzinie 12OS ogłosił l O minutową
przerwę.
Obrady wznowiono o godzinie 1216

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy poprosił również Panią Lucynę Sak
Skarbnik Gminy.



Skarbnik poinformowała, że w dziale dochody bieżące zaplanowane w 2016 r.
zwiększono o kwotę 2 540 637,18 zł do kwoty 12 577 339,18 zł z tytułu dotacji celowych
z przeznaczeniem na realizację zadań zleconych i własnych.

W dziale wydatki bieżące zaplanowane w 2016 roku zwiększono o kwotę
2553852,68 zł do kwoty 9857422,00 zł. Zmiana wydatków spowodowana zmianami
wynikającymi z uchwały budżetowej. Wydatki majątkowe zaplanowane w 2016 roku
zmniejszono o kwotę 13215,50 zł. do kwoty 5392367,50 zł. Zmiana kwoty wydatków
spowodowana jest ograniczeniem kwoty przeznaczonej na zaplanowane inwestycje.

Ponadto Skarbnik poinformowała, że zaplanowane kwoty: deficytu budżetowego,
przychodów budżetowych oraz wielkość zaplanowanych rozchodów budżetowych z tytułu
spłaty rat kapitałowych nie uległy zmianie. Jak również prognoza kwoty długu określona na
lata 2016 - 2026 nie uległa zmianie.

Gmina Leśniowice posiada zdolność kredytową w oparciu spełnienie relacji, o którym
mowa w art. 243 ustawy o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 r.

Przedsięwzięcia, o których mowa w art. 226 ust. 3 ustawy o finansach publicznych
I. Przedsięwzięcia na projekty, projekty i zadania( wydatki bieżące) nie uległy zmianie
II. Przedsięwzięcia na projekty, projekty i zadania (wydatki majątkowe):

1. „Poprawa dostępności komunikacyjnej do dróg powiatowych przez przebudowę dróg
gminnych Sielec — Kumów Plebański i miejscowości Kumów Majoracki" dokonano
powrotu do uprzednio zaplanowanej inwestycji na sfinansowanie której została
przeznaczona kwota 288 000,00 zł.

2. „Przebudowa drogi gminnej Sielec - Kumów Majoracki" zaplanowane wydatki
w kwocie 300 000,00 zł zmniejszono o kwotę 300 000,00 zł do kwoty O zł.

3.„Termomodernizacja budynków mienia gminy" wprowadzono do realizacji
przedsięwzięcie majątkowe na które zaplanowano w roku bieżącym 30 000,00 zł,
oraz w roku 2017 200 000,00 zł.

4. „Leśniowice Gmina Malowniczego Wschodu stawia na odnawialne źródła energii"
dokonano przesunięcia realizacji inwestycji o jeden rok. W roku 2017 zmniejsza się
o kwotę 800 000,00 zł oraz w roku 2018 w którym ma być realizowana inwestycja
zabezpieczenia na ten cel kwotę 3 000 000,00 zł. Na zadanie planowane jest
pozyskanie dotacji w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego. Inwestycja po
uzyskaniu dofinansowania będzie pierwszą inwestycją na terenie naszej gminy
wytwarzającą energię elektryczną i cieplnej przy wykorzystaniu energii słonecznej.

5. „Termomodernizacja budynków mienia gminy" wprowadzono do realizacji koleją
inwestycję na której określono łączne nakłady finansowe w kwocie 230 000,00 zł
w tym do poniesienia w 2016 roku 30 000,00 zł oraz w roku 2017 kwotę 200 000,00
zł.

Następnie Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś pytania
lub uwagi do tak uzasadnionej uchwały.

Radna Mazur zapytała jaka będzie realizowana inwestycja. Skarbnik poinformowała,
że chodzi o solary.

Natomiast Radny Ks. Sołtys zapytał czy na pewno w 2018 roku będzie realizowana ta
inwestycja. Wójt poinformował, że jeśli wniosek uzyska dofinansowania to tak będzie.



W tym miejscu podjęto dyskusję na temat szansy na realizację wniosku oraz dlaczego
ta inwestycja jest planowana dopiero w 2018 roku.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do uzasadnienia przedmiotowej uchwały,
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.

Radni nie wnieśli również uwag, co do treści projektu uchwały, więc Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XII/78/2016 w sprawie zmian
w wieloletniej prognozie finansowej została przyjęta jednogłośnie - 14 głosami „za".

Uchwala Nr XII/78/2016 sianowi załącznik Nr 14 do mniejszego protokołu.

c) wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie gminy Leśniowice

W punkcie tym Przewodniczący o zabranie głosu i uzasadnienie przedmiotowej
uchwały poprosił Panią Lucynę Sak Skarbnik Gminy.

Skarbnik zabierając głos poinformowała, że przedłożenie w/w uchwały jest
spowodowane zmianą przepisów ustawy o podatkach i opłatach lokalnych które weszły
w życie z dniem l stycznia br. Zmiana dotyczy rozszerzenia katalogu przedmiotów
zwolnionych „grunty i budynki lub ich części stanowiące własność gminy, z wyjątkiem
zajętych na działalność gospodarczą będących w posiadaniu innych niż gmina jednostek
sektora finansów publicznych oraz pozostałych podmiotów"

Z uwagi na powyższe zachodzi potrzeba zmiany uchwały określającej zwolnienia
z tego tytułu na terenie naszej gminy. Regulowała je uchwała z dnia 28 listopada 2001 roku
z późn. zm. Zamiany jakie są planowane do wprowadzenia polegają na usunięciu zapisów
aktualnie niezasadnych oraz dostosowanie zapisów z poprzedniej uchwały do brzemienia
aktualnie prawidłowego tj.:
1) budynki i grunty zajęte na potrzeby ochotniczych straży pożarnych
Obecny zapis:
1) budynki lub ich części i grunty zajęte na potrzeby ochotniczych straży pożarnych

4) budynki lub ich części i grunty z nimi związane należące do kościołów
Obecny zapis:
3) budynki lub ich części i grunty z nimi związane przeznaczone na potrzeby kultu religijnego

Na zakończenie Skarbnik dodała, że biorąc powyższe pod uwagę przedkłada projekt
uchwały i prosi o jego przyjęcie.

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych czy mają jakieś pytania lub uwagi
do tak uzasadnionej uchwały.

Głos zabrał Ks. Sołtys pytając czym jest podyktowana ta zmiana uchwały, a dokładnie
zapisy „budynki lub ich części i grunty z nimi związane przeznaczone na potrzeby kultu
religijnego", a przedtem było napisane „...należące do kościoła" .

Skarbnik poinformowała, że ten punkt został zmieniony w taką właśnie formę,
dlatego, że aktualnie nie może być mowy o zwolnieniu przedmiotowym. Wszystko
oczywiście wynika ze zmiany ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. Skarbnik
poinformowała, że jeśli w plebani znajduje się punkt katechetyczny lub kancelaria, wtedy te



pomieszczenia będą podlegały zwolnieniu z podatku. Dodała, że wszyscy mieszkańcy
z terenu gminy płacą podatek od nieruchomości, teraz również mieszkańcy domów
parafialnych będą mieli taki obowiązek.

Radny Ks. Sołtys stwierdził, że nie sądzi, żeby to wynikało z ustawy, bo nie słyszał,
żeby weszła w życie ustawa w tym zakresie.

Skarbnik poinformowała, że jeśli ten zapis zostałby nie zmieniony, to wtedy uchwała
ta była by zakwestionowana przez Regionalną Izbę Obrachunkową, bo teraz podchodzą do
tego dość restrykcyjnie.

Następnie Radna Mazur zabierając głos zapytała czy dobrze rozumie, że za plebanię
należy płacić podatek, tylko kancelaria i sala katechetyczna jest zwolniona. Zapytała także
czy Bożnica Świadków Jehowy też jest zwolniona z płacenia podatku.

Skarbnik potwierdziła, że Radna dobrze zrozumiała uzasadnienie przedmiotowej
uchwały. Natomiast Bożnica jest miejscem kultu, zatem jest zwolniona.

Ks. Sołtys nie kryjąc oburzenia stwierdził, że można wiele ukryć pod kilkoma
słowami. Dodał, że cały czas nabija się ludzi w butelkę, a oni nawet o tym nie wiedzą, tylko
słuchają i przegłosowują uchwały. Zapytał czy w innych gminach też podejmowane są takie
uchwały.

Pani Skarbnik poinformowała, że jeśli Radnym się nie podoba treść uchwały to może
wprowadzić zapis z poprzedniej uchwały i zrobi to z wielką przyjemnością. Natomiast nie
wszystkie gminy wprowadzają takie uchwały, ponieważ niektóre gminy nie wprowadzają
nawet zwolnień, czyli domy parafialne są opodatkowane w całości.

W tym miejscu rozpoczęła się burzliwa dyskusja, ponieważ Radny Ks. Sołtys uważał,
że uchwała jest wprowadzana wbrew ustawie. Uważając również, że inne gminy nie
podejmują takich uchwał.

W związku z tym, że pozostali radni nie wnieśli więcej uwag do uzasadnienia
przedmiotowej uchwały, Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały.

Radni nie wnieśli również uwag, co do treści projektu uchwały, więc Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XII/79/2016 w sprawie
wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie gminy Leśniowice została
przyjęta 11 głosami „za", l „przeciw" i 2 „wstrzymującymi się".

Uchwala Nr XII/79/2016 stanowi zalącznik Nr 15 do niniejszego protokołu.

d) podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.

W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący Rady o zabranie głosu i uzasadnienie
przedmiotowej uchwały poprosił Panią Monikę Durko Sekretarz Gminy.

Sekretarz uzasadniając przedmiotową uchwałę poinformowała, że z uwagi na
aktualizację ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, zachodzi konieczność
podjęcia nowych uchwał z obecnie obowiązującą podstawą prawną. Dotychczasowe uchwały
tracą moc z dniem l sierpnia br. W uchwale w sprawie określenia szczegółowego sposobu
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów zobowiązani zostaliśmy do utworzenia



stałego Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych, a nie jak dotąd działał punkt
mobilny, z którego odbierane były odpady dwa razy w roku. PSZOK zamierzamy
zorganizować w miejscowości Leśniowice 106 C (budynek znajdujący się przy stadionie
sportowym w Leśniowicach). Planujemy, że punkt ten będzie otwarty raz w miesiącu
w każdy pierwszy piątek miesiąca w godzinach od 9:00 do 14:00 i przyjmowane będą tam
odpady, takie jak.: zużyte baterie i akumulatory, przeterminowane leki i chemikalia, zużyty
sprzęt elektryczny i elektroniczny, meble i inne odpady wielkogabarytowe, zużyte opony,
odpady budowlane i rozbiórkowe (dotyczy to odpadów powstałych w wyniku prowadzenia
drobnych robót niewymagających pozwolenia na budowę ani zgłoszenia) oraz popiół - od
l listopada do 30 kwietnia.

Następnie Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś pytania
lub uwagi do tak uzasadnionych uchwał.

Radna Dziedzic chcąc się upewnić czy dobrze zrozumiała uzasadnienie uchwały
zapytała czy popiół będzie odbierany od l listopada do 30 kwietnia w każdy pierwszy piątek
miesiąca w godz. 9:00-14:00.przy adresie Leśniowice 106C.

Pani Sekretarz potwierdziła prawidłową interpretację przedmiotowej uchwały przez
Radną.

Wójt dodał, że Urząd zmierza do realizacji PSZOK, należy przystosować budynek,
a za tym idzie poniesienie kosztów. Natomiast nie będzie ta informacja propagowana,
ponieważ uważa, że jak mieszkańcy zaczną przywozić te śmieci to później ciężko będzie je
stąd zabrać. Do tej pory gospodarka odpadami działa prawidłowo i nie trzeba jej zmieniać.

Radna Dziedzic dodała, że użytkownicy bloku, w którym, również mieszka mają
problem z popiołem, dlatego dla nich jest to bardzo ważne, żeby można było oddawać go do
tego punktu.

W tym miejscu podjęto dyskusję jak składować popiół i jak go oddawać.
W dalszej części punktu Radna Mazur zapytała czy chemikalia to są np. stare farby

i inne, ale pojemniki po środkach ochrony roślin już nie.
Przewodniczący potwierdził, że w chemikalia nie wliczają się pojemniki po środkach

ochrony roślin.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do uzasadnienia przedmiotowej uchwały,
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.

Radni nie wnieśli również uwag, co do treści projektu uchwały, więc Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XII/80/2016 w sprawie określenia
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów została
przyjęta większością głosów 13 głosami „za".
W głosowaniu nie uczestniczył Radny Ks. Sołtys, mimo, że był obecny na sali.

Uchwala Nr XII/80/2016 stanowi załącznik Nr 16 do niniejszego protokołu.



e) podjęcie uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi

W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący Rady o zabranie głosu i uzasadnienie
przedmiotowej uchwały poprosił Panią Monikę Durko Sekretarz Gminy.

Sekretarz uzasadniając przedmiotową uchwałę poinformowała tak jak powyżej, że
z uwagi na aktualizację ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, zachodzi
konieczność podjęcia nowych uchwał z obecnie obowiązującą podstawą prawną.
Dotychczasowe uchwały tracą moc z dniem l sierpnia br. W uchwale w sprawie określenia
terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi
konieczne było dodanie słowa, że opłata będzie uiszczana z góry czy z dołu.
W przedkładanym projekcie zapisane jest, że opłata będzie pobierana w kwocie równej sumie
opłat za trzy miesiące kwartału kalendarzowego z dołu, w terminie do dnia 30-go ostatniego
miesiąca kwartału kalendarzowego obejmującego miesiące, których dotyczy obowiązek
wnoszenia opłat.

Następnie Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś pytania
lub uwagi do tak uzasadnionych uchwał.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do uzasadnienia przedmiotowej uchwały,
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.

Radni nie wnieśli również uwag, co do treści projektu uchwały, więc Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XII/81/2016 w sprawie określenia
terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi
została przyjęta większością głosów 13 głosami „za".
W głosowaniu nie uczestniczył Radny Ks. Sołtys, mimo, że był obecny na sali.

Uchwała Nr X!I/81/20ł6 stanowi załącznik Nr 17 do niniejszego protokołu.

f) podjecie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości ź porządku na terenie
gminy Leśniowice

W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący Rady o zabranie głosu i uzasadnienie
przedmiotowej uchwały poprosił Panią Monikę Durko Sekretarz Gminy.

Sekretarz uzasadniając przedmiotową uchwałę poinformowała tak jak poprzednio, że
z uwagi na aktualizację ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, zachodzi
konieczność podjęcia nowych uchwał z obecnie obowiązującą podstawą prawną.
Dotychczasowe uchwały tracą moc z dniem l sierpnia br. W uchwale w sprawie Regulaminu
utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Leśniowice zmieniono podstawę prawną,
naniesiono poprawki w celu dostosowania z innymi uchwałami śmieciowymi, wykreślono
zapisy dotyczące kwestii uregulowanych przepisami wyższego szczebla.

Następnie Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś pytania
lub uwagi do tak uzasadnionych uchwał.

Radny Ks. Sołtys zwrócił uwagę, że Regulamin ten nie był omawiany na posiedzeniu
komisji gospodarczej, wiec jak mają Radni podjąć tę uchwałę nie analizując zapisów
regulaminu.



Pani Sekretarz poinformowała, że uzasadniając przedmiotową uchwałę podkreśliła
fakt, że regulamin nie jest zmieniany, a jedynie podstawa prawna oraz naniesiono poprawki
w celu dostosowania z innymi uchwałami śmieciowymi, wykreślono zapisy dotyczące kwestii
uregulowanych przepisami wyższego szczebla.

Radny Ks. Sołtys stwierdził, że można tak było od razu powiedzieć, ponieważ nie
zrozumiał, a teraz przynajmniej wie nad czym mają głosować.

Pani Sekretarz jeszcze raz podkreśliła, że na początku uzasadniania uchwały mówiła
o tym.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do uzasadnienia przedmiotowej uchwały,
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.

Radni nie wnieśli również uwag, co do treści projektu uchwały, wiec Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XII/82/2016 w sprawie Regulaminu
utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Leśniowice została przyjęta jednogłośnie -
14 głosami „za".

Uchwała Nr XH/82/2016 stanowi załącznik Nr 18 do mniejszego protokołu.

g) podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości oraz
warunków ł trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej

W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący Rady o zabranie głosu i uzasadnienie
przedmiotowej uchwały poprosił Panią Monikę Durko Sekretarz Gminy.

Sekretarz uzasadniając przedmiotową uchwałę poinformowała po raz kolejny, że
z uwagi na aktualizację ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, zachodzi
konieczność podjęcia nowych uchwał z obecnie obowiązującą podstawą prawną.
Dotychczasowe uchwały tracą moc z dniem l sierpnia br. Uchwała w sprawie określenia
wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej
przez właściciela nieruchomości została połączona w jedną z uchwałą w sprawie warunków
oraz trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej została
zmieniona podstawa prawna i zapisy słów w deklaracji.

Następnie Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś pytania
lub uwagi do tak uzasadnionych uchwał.

Radna Mazur zapytała czy właściciele wiatraków składają deklarację na odbiór
odpadów, ponieważ uważa, że tam powstają odpady np. oleje, smary.

Wójt poinformował, że nie wie czy składają deklarację, ponieważ tych deklaracji jest
ponad 1000, po za tym wydaje mu się, że nie są produkowane tam odpady. Dodał, że wszyscy
dobrze wiedzą, że tam ludzie nie przebywają, ale należy to sprawdzić czy mają obowiązek
złożyć deklarację oraz odprowadzać opłatę.

Radny Jaworski stwierdził, że jeśli przyjeżdża serwis na przegląd i w tym czasie
powstaną odpady, to ma obowiązek posprzątać po wykonaniu usługi.



W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do uzasadnienia przedmiotowej uchwały,
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.

Radni nie wnieśli również uwag, co do treści projektu uchwały, więc Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XII/83/2016 w sprawie określenia
wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej
przez właściciela nieruchomości oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą
środków komunikacji elektronicznej została przyjęta jednogłośnie - 14 głosami „za".

Uchwala Nr XII/83/20J6 s fanowi załącznik Nr 19 do niniejszego protokołu.

h) podjęcie uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne

W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący Rady o zabranie głosu i uzasadnienie
przedmiotowej uchwały poprosił Panią Monikę Durko Sekretarz Gminy.

Sekretarz uzasadniając przedmiotową uchwałę poinformowała raz jeszcze, że z uwagi
na aktualizację ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, zachodzi konieczność
podjęcia nowych uchwał z obecnie obowiązującą podstawą prawną. Dotychczasowe uchwały
tracą moc z dniem l sierpnia br.

Następnie Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś pytania
lub uwagi do tak uzasadnionych uchwał.

W związku z tym, że radni nie wnieśli pytań oraz uwag do uzasadnienia
przedmiotowej uchwały, Przewodniczący odczytał projekt uchwały.

Radni nie wnieśli również uwag, co do treści projektu uchwały, więc Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XII/84/2016 w sprawie odbierania
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują
mieszkańcy, a powstają odpady komunalne została przyjęta jednogłośnie - 14 głosami „za".

Uchwala Nr XIl/84/2016 stanowi załącznik Nr 20 do niniejszego protokołu.

i) podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi, ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za
pojemnik oraz ustalenia sposobu obliczania opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi na terenie nieruchomości, na których w części zamieszkują mieszkańcy,
a w części nie zamieszkują mieszkańcy.

W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący Rady o zabranie głosu i uzasadnienie
przedmiotowej uchwały poprosił Panią Monikę Durko Sekretarz Gminy.

Sekretarz uzasadniając przedmiotową uchwałę poinformowała po raz kolejny, że
z uwagi na aktualizację ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, zachodzi
konieczność podjęcia nowych uchwał z obecnie obowiązującą podstawą prawną.
Dotychczasowe uchwały tracą moc z dniem l sierpnia br. Uchwała w sprawie wyboru metody
ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia wysokości tej opłaty
i ustalenia stawki opłaty za pojemnik została połączona w jedną uchwałę z uchwałą w sprawie
ustalenia sposobu obliczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie



nieruchomości, na których w części zamieszkują mieszkańcy, a w części nie zamieszkują
mieszkańcy. W uchwałach zmienione zostały jedynie podstawy prawne, stawki pozostały na
poziomie takim jakim były, metoda ustalania opłaty oraz sposobu obliczania pozostała
również tak jak była przyjęta. W projekcie przedkładanej uchwały dodane zostało słowo, że
ustala się stawkę opłaty „wyższą" jeżeli odpady są zbierane w sposób nieselektywny.

Następnie Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś pytania
lub uwagi do tak uzasadnionych uchwał.

W związku z tym, że radni nie wnieśli pytań oraz uwag do uzasadnienia
przedmiotowej uchwały, Przewodniczący odczytał projekt uchwały.

Radni nie wnieśli również uwag, co do treści projektu uchwały, więc Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XII/85/2016 w sprawie wyboru
metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia wysokości tej
opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik oraz ustalenia sposobu obliczania opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie nieruchomości, na których w części
zamieszkują mieszkańcy, a w części nie zamieszkują mieszkańcy została przyjęta
jednogłośnie - 14 głosami „za".

Uchwala Nr XII/85/2016 stanowi załącznik Nr 21 do niniejszego protokołu.

Adp. 7.

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między
sesjami.

Przewodniczący Rady Gminy Stefan Prokop przedłożył informację z działań
podejmowanych w okresie między sesjami.

Do przedłożonej informacji Radni Rady Gminy nie wnieśli uwag.

Informacja stanowi załącznik Nr 22 do niniejszego protokołu.

Adp. 8.

Informacja Wójta Gminy z realizacji uch wał podjętych podczas obrad XI sesji Rady Gminy
oraz działaniach między sesjami.

W tym punkcie głos zabrał Pan Wiesław Radzięciak Wójt Gminy przedkładając
informację z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych podczas obrad poprzedniej sesji oraz
działalności między sesjami.

Do przedłożonej informacji radni Rady Gminy nie wnieśli uwag.

Informacja sianowi załącznik Nr 23 do niniejszego protokołu.



Adp. 9.

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych, czy mają uwagi, co do
treści protokołu z poprzedniej sesji.

Radni nie wnieśli uwag i protokół został przyjęty jednogłośnie.

Adp. 10.

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Leśniowice z realizacji interpelacji
z poprzedniej sesji.

W punkcie tym Przewodniczący udzielił odpowiedzi na zgłoszone podczas XI Sesji
Rady Gminy interpelacje i zapytania.

Informacja stanowi załącznik Nr 24 do niniejszego protokołu.

Adp. 11.

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

W punkcie tym Wójt w odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych
poinformował, że wiele interpelacji dotyczyło dróg powiatowych, ma nadzieje, że Starosta
obecny podczas ich zgłaszania, sobie je zanotował. Nie mniej jednak zostaną one przesłane do
Starostwa Powiatowego w Chełmie, celem załatwienia według właściwości.

W nawiązaniu do zapytania dotyczącego budowy drogi Wójt poinformował, że nie
wie czy ma jeszcze raz powtarzać. Na drogę w kierunku cmentarza w Kumowie Plebańskim
został rozstrzygnięty przetarg, wiec będzie ona realizowana. Dodał, że dziwi go, że Radna nie
chciała przeznaczyć środków finansowych i była przeciwna zmianom w budżecie.

Radna Poźniak poinformowała, że zrozumiała, że nie będzie budowana droga i stąd
ten przeciw.

Następnie Wójt poinformował, że jeśli chodzi o walkę z barszczem Sosnowskiego to
zadanie jest realizowane, w tej chwili zostały pozyskane środki finansowe w kwocie około 10
tyś. zł. Mimo trudności w zwalczaniu rośliny, postarają się z tych środków choć zahamować
jej dalszy rozwój.

Nawiązując do interpelacji dotyczącej położenia drogi asfaltowej w Alei Kasztanowej
poinformował, ze był taki pomysł. Konserwator dopuszcza położenie powierzchni asfaltowej,
więc nie rozumie dlaczego Radna Mazur twierdzi inaczej i nie wie kogo należy słuchać.
Wniosek nie został złożony, ponieważ tylko budowa drogi nie może być elementem
w naborze kulturalnym. Głównym elementem naboru były prace remontowe w obiektach,
a droga mogła być uzupełnieniem, który miał nie przekraczać 15%. Na chwilę obecną gmina
z realizacji tego projektu się wycofała. Wójt dodał, że został złożony wniosek przez LSOS na



odkrzaczanie, uporządkowanie i inwentaryzację. Na ten moment wniosek jest w trakcie
rozpatrzenia. Być może zostaną pozyskane dodatkowe 20 tyś. zł

Radna Mazur stwierdziła, że można zrobić tam drogę, ale z kruszywa, a nie asfaltu.
W tym miejscu podjęto dyskusję na temat realizacji tego i innych projektów. W związku
z naborami.

W odpowiedzi na zapytanie dotyczące realizacji instalacji solarów Wójt
poinformował, że podczas obrad sesji ta sprawa była wyjaśniania. Przypomniał tylko, że
wniosek został złożony, jeśli gmina uzyska dofinansowanie to będzie to przedsięwzięcie
realizowane w 2018 r.
Natomiast na zapytanie Radnej dotyczące zwolnienia Pani Wróblewskiej Wójt poinformował,
że sprawa nie jest jeszcze przegrana, jest to tzw. pierwszy etap. Na pewno będą się
odwoływać, więc nie należy od razu przesądzać, że sprawa jest przegrana. Na dodatek Wójt
poinformował Radną, że Pani Wróblewska żądała 6-cio miesięcznej odprawy, a sąd przyznał
jej tylko miesięczną, także to nie jest duża strata. Na chwilę obecną nie jest nawet
rozstrzygnięte, kto ma zapłacić te pieniądze, ponieważ gmina nie jest stroną, tylko
stowarzyszenie. W związku z powyższym to pytanie powinno być skierowane do
Leśniowskiego Stowarzyszenie Oświatowo - Samorządowego.
W dalszej części punktu Wójt odniósł się do interpelacji Radnej Mazur dotyczącej usuwania
drzew pod nową drogę. Poinformował, że przy budowaniu drogi wykonawca stara się
przeczyścić rowy, żeby na jakiś czas był spokój. Drzewa nie są świętością, żeby nie można
było ich ruszyć. Dodał, że w pasie drogowym rządzi właściciel, więc nikt obcy nie powinien
ingerować w to.

W tym miejscu podjęto dyskusję na temat niszczenia drzew przez jemiołę.

Następnie Wójt poinformował, że drogi gminne w Leśniowicach zostały w większości
wyrównane, gdyż pozyskane zostało część środków z realizowanego projektu tzw. naprawy
szkód po układaniu światłowodu. W dodatku teraz Pan Szłapak kupił kolejny sprzęt do
równania i teraz nie będą równane drogi tak jak przebiegają, tylko będzie trzeba je wytyczać,
czyli odzyskiwać drogi w takich samych wymiarach jak być powinny. Będą pobite pale, jeśli
one znikną to nie będzie równana droga.

Jeśli chodzi o pojemniki na śmieci Wójt poinformował, że został złożony wniosek
i teraz czeka na jego rozpatrzenie. Jeśli będzie pozytywne to zgodnie z zasadami zawartymi
w umowie zostaną one przekazane mieszkańców na zasadzie 50/50. Najprawdopodobniej
będzie to w drugim półroczu.

Jeśli chodzi o postawienie znaku miejscowości Wierzbica Wójt poinformował, że
postara się, żeby został postawiony znak.

Na zakończenie punktu nawiązał do interpelacji dotyczącej zakrzaczenia przy
pustostanie obok Pana Prusa informując, że zostaną podjęte kroki w tej sprawie.

Adp. 12.
Wolne wnioski - dyskusja.

W punkcie tym jako pierwsza głos zabrała Radna Mazur pytając Wójta co powinni
zrobić mieszkańcy Sielca, żeby powstała droga w odległości 300 m koło Pana
Drogomireckiego.



Wójt poinformował, że należy więcej się modlić. Dodał, że w aktualnym projekcie
wniosek na tę drogę będzie miał słabe notowania, więc należy się zastanowić czy jest sens
opracowywania dokumentacji, ponieważ punkty odpadają za to, że tamtędy nie przebiega
szlak rowerowy i nie mieszka tam dwóch rolników. Nikt nie powiedział, że ta droga nie
będzie robiona, należy czekać, może będą lepsze możliwości w czasie późniejszym,

Radna Harmata zabierając głos nawiązała do tego, że nie zgodne z prawdą były
zarzuty Radnego Ks. Sołtysa w kierunku Radnych, że nie czytają i nie zagłębiają się
w materiały jakie otrzymują. Zwracając się do Radnego Ks. Sołtysa, poinformowała, że
znalazła ustawę z dnia 17 maja 1989 r. o stosunku prawa do kościoła w której dokładnie jest
napisane to co mówiła Pani Skarbnik uzasadniając uchwałę w sprawie wprowadzenia
zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie gminy Leśniowice.

Radny Ks. Sołtys poinformował, że sprawdzi to dokładnie, a powiedział tak, ponieważ
został zaskoczony uzasadnieniem tej uchwały i nie miał czasu zastanowić się nad
zagłosowaniem.

Wójt natomiast poinformował, że podczas dzisiejszej sesji większość uchwał zostało
podjętych tylko z powodu zmiany przepisów prawa, oraz zmiany niektórych zapisów.

W tym miejscu podjęto dyskusję na temat procedury likwidacji uchwały. Wójt
nawiązał do uchwał w sprawie zamknięcia szkół.

Na zakończenie punktu Radna Mazur zapytała czy jest jakiś szczeniak do adopcji.
Wójt odpowiedział, że psy na bieżąco po odławianiu są oddawane do adopcji, bądź do

schroniska.

Adp. 13.
Zakończenie obrad

Przewodniczący Rady Gminy Radny Stefan Prokop zamykając obrady sesji serdecznie
podziękował radnym, sołtysom, zaproszonym gościom i pracownikom za udział w obradach.

Na tym protokół zakończono.
Zakończenie obrad sesji godz. 1355

Protokołowała:
Mariola

'^ Przewodniczący
ady Gminy


